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10.11.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Forslag til endring av budsjettvedtak, foreslått av Odd Arne Haga, Framstegspartiet
Pkt 1 og 3 i rådmannens forslag til vedtak endres til budsjett for 2023 eller tas ut av forslaget. FRP 
kan ikke stemme for 95 mill til idrettshall på Lauskarmyra før kostnadene er verifisert.

Skulemat, foreslått av Odd Arne Haga, Framstegspartiet
Forslag til Gratis skolemat.
Det skal fra 1/1 2023 innføres gratis skolelunch til elevene ved Samnanger Ungdomsskole minimum 2 
ganger i uken. I tillegg skal det fra 1/1 2023 innføres gratis frokost hver dag både på barneskolen og 
Ungdomsskolen.
Skolelunchen og frokost skal finansieres som følger;
KIWI og SPAR leverer matsvinn til redusert pris, dvs mat som er i ferd med å gå ut på dato. Bjørkheim 
kro og Milano skal også forespørres.
Resten tas av disposisjonsfondet

FRP 10/11-22

Styrketrening for eldre, foreslått av Odd Arne Haga, Framstegspartiet
Forslag til styrketrening av eldre personer over 70 år.
For at eldre over 70 år skal klare seg selv hjemme, unngå benbrudd, redusere demens, ensomhet og 
redusere behovet for helsetjenester skal alle som fyller 70 år få et tilbud om personlig styrketrening 
min. en til to ganger i uken fra 1/1 2023
Treningen finansieres som følger;
Egenbetaling etter evne.
Resten tas av disposisjonsfondet

FRP 10/11-22



Eiendomsskatt, foreslått av Odd Arne Haga, Framstegspartiet
Forslag til fjerning av eiendomsskatten.
All eiendomsskatt på hus og hytter skal fjernes fra 1/1 2023
Finansieres som følger;
Tas av disposisjonsfondet

FRP 10/11-22

Vinteropen kunstgrasbane i Hagabotnane, foreslått av Martin Haugen, Bygdalista
Premiss nr. 12 vert tatt inn i budsjett for 2023. Det vert sett av 165 000 til brøyteutstyr 40 000 til 
ekstra årleg vedlikehald. Finansiering vert teken frå disposisjonsfondet.

Bubilparkering, foreslått av Knut Harald Frøland, Bygdalista
Det skal utarbeidast plan (tiltak, finansiering og framdriftsplan) for bubilparering på Bjørkheim nede 
ved Vågen. Dersom tiltaket ikkje lar seg utføre før ny områdeplan på Bjørkheim er vedtatt skal det 
inngå som del av ny områdeplan.
Rådmann leverer sak til første kommunestyremøte i 2023.

Relativ fattigdom, foreslått av Knut Harald Frøland, Bygdalista
Kommunestyret ber rådmann vurdere løysingar for å bekjempe relativ fattigdom i Samnanger 
kommune. Som del av dette arbeidet ber kommunestyret rådmann vurdere følgjande løysing:
Kommunen opprettar ei ny teneste som skal kontakte familiar som lever med relativ fattigdom, der 
familiane blir møtt med stor respekt og forståelse for at det er familiane sjølv som veit kva problem 
dei har. På grunnlag av møta med familiane skal det setjast opp tilpassa støttetiltak/ 
handlingsprogram for den enkelte familie (startlån etc). Det skal i oppfølginga av familiar vere ei 
spesielt fokusering på økonomisk veiledning. Den nye tenesta får eit særskilt koordineringsansvar for 
å innvolvere kommunens samla tenester til støtte for familiane som lever i relativ fattigdom.
Det skal i vurdering av løysingar for å bekjempe relativ fattigdom vere prioritet å nytte kommunens 
tilgjengeleg ressursar, at det ikkje nødvendigvis skal medføre fleire tilsette.
Kommunestyret oppfordrar rådmann til å hente kunnskap og inspirasjon frå «Familiepartner», ei 
løysing utvikla av SOS barnebyer. Kommunestyret oppfordrar rådmann til også å hente kunnskap og 
inspirasjon frå ReHabiliteringsklinikken v/ Helse Bergen.
Rådmann leverer sak til kommunestyret våren 2023.

Ny kunstgrasbane i Hagabotnane, foreslått av Knut Harald Frøland, Bygdalista
Rådmann får i oppgåve å undersøkje moglegheiter for etablering av ny kunstgrasbane m/ 
undervarme i Hagabotnane. Rådmann leverer sak til kommunestyret våren 2023.

Motorsportbane, foreslått av Knut Harald Frøland, Bygdalista
Rådmann får i oppgåve å undersøkje moglegheitar for å etablere motorsportbane for trial og enduro 
i Samnanger. Rådmann leverer sak til kommunestyret ila 2023.

Handsaming:

Innleiingsvis orienterte Ove Sæbø om rådmannen sitt framlegg til budsjett og økonomiplan. 

Knut Harald Frøland (Bl) sette fram framlegg om fire tilleggspunkt. 

Shirin Kvernes Khadoor (Ap) bad om gruppemøte. 



Odd Arne Haga (Frp) sette fram framlegg om fire tilleggspunkt. 

Martin Haugen (Bl) sette fram framlegg om eit tilleggspunkt. 

Etter gruppemøtet sette Knut Harald Frøland fram følgjande framlegg til vedtak: 

"Framlegget frå rådmannen til budsjett og økonomiplan 2023–2026 blir lagt ut på høyring, og 
innkomne tilleggspunkt blir lagt med som protokollmerknad til høyringa."

Før røystinga bad Øyvind Røen (Sp) om at møtereferenten får fullmakt til å omsetja dei framlegga 
(tilleggspunkta) som var skrivne på bokmål til nynorsk. Formannskapet slutta seg til dette.

Framlegget som Knut Harald Frøland sette fram etter gruppemøtet vart samrøystes vedteke.   

Tilleggspunkt/protokollmerknad:
Etter omsetjing til nynorsk av tilleggspunkta frå Framstegspartiet, er tilleggspunkta 
(protokollmerknaden) som følgjer: 
Tilleggspunkt 1. Forslag til endring av budsjettvedtak. Sett fram av Odd Arne Haga, Framstegspartiet:
Pkt. 1 og 3 i rådmannen sitt forslag til vedtak vert endra til budsjett for 2023 eller blir teke ut av 
forslaget. Frp kan ikkje stemme for 95 mill. til idrettshall på Lauskarmyra før kostnadene er 
verifiserte.

Tilleggspunkt 2. Skulemat. Sett fram av Odd Arne Haga, Framstegspartiet:
Forslag til Gratis skolemat.
Det skal frå 1/1-2023 innførast gratis skulelunsj til elevane ved Samnanger ungdomsskule minimum 2 
gongar i veka. I tillegg skal det frå 1/1-2023 innførast gratis frukost kvar dag både på barneskulen og 
ungdomsskulen.
Skulelunsjen og frukosten skal finansierast som følgjer;
KIWI og SPAR leverer matsvinn til redusert pris, dvs. mat som er i ferd med å gå ut på dato. 
Bjørkheim Kro og Milano skal også førespørjast.
Resten vert teke av disposisjonsfondet. 

Tilleggspunkt 3. Styrketrening for eldre. Sett fram av Odd Arne Haga, Framstegspartiet: 
Forslag til styrketrening av eldre personar over 70 år.
For at eldre over 70 år skal klare seg sjølve heime, unngå beinbrot, redusera demens, einsemd og 
redusere behovet for helsetenester skal alle som fyller 70 år få eit tilbod om personleg styrketrening 
minst ein til to gongar i veka frå 1/1-2023
Treninga vert finansiert som følgjer;
Eigenbetaling etter evne.
Resten vert teke av disposisjonsfondet.

Tilleggspunkt 4. Eigedomsskatt. Sett fram av Odd Arne Haga, Framstegspartiet: 
Forslag til fjerning av eiendomsskatten.
All eiendomsskatt på hus og hytter skal fjernast fra 1/1-2023
Vert finansiert som følgjer;
Vert teke av disposisjonsfondet.

Tilleggspunkt 5. Vinteropen kunstgrasbane i Hagabotnane. Sett fram av Martin Haugen, Bygdalista:
Premiss nr. 12 vert tatt inn i budsjett for 2023. Det vert sett av 165 000 til brøyteutstyr 40 000 til 
ekstra årleg vedlikehald. Finansiering vert teken frå disposisjonsfondet.

Tilleggspunkt 6. Bubilparkering. Sett fram av Knut Harald Frøland, Bygdalista: 
Det skal utarbeidast plan (tiltak, finansiering og framdriftsplan) for bubilparering på Bjørkheim nede 
ved Vågen. Dersom tiltaket ikkje lar seg utføre før ny områdeplan på Bjørkheim er vedtatt skal det 
inngå som del av ny områdeplan.



Rådmannen leverer sak til første kommunestyremøte i 2023.

Tilleggspunkt 7. Relativ fattigdom. Sett fram av Knut Harald Frøland, Bygdalista: 
Kommunestyret ber rådmannen vurdere løysingar for å bekjempe relativ fattigdom i Samnanger 
kommune. Som del av dette arbeidet ber kommunestyret rådmannen vurdere følgjande løysing:
Kommunen opprettar ei ny teneste som skal kontakte familiar som lever med relativ fattigdom, der 
familiane blir møtte med stor respekt og forståing for at det er familiane sjølv som veit kva problem 
dei har. På grunnlag av møta med familiane skal det setjast opp tilpassa 
støttetiltak/handlingsprogram for den enkelte familie (startlån etc). Det skal i oppfølginga av familiar 
vere ei spesielt fokusering på økonomisk veiledning. Den nye tenesta får eit særskilt 
koordineringsansvar for å innvolvere kommunen sine samla tenester til støtte for familiane som lever 
i relativ fattigdom.
Det skal i vurdering av løysingar for å bekjempe relativ fattigdom vere prioritet å nytte kommunen 
sine tilgjengeleg ressursar, at det ikkje nødvendigvis skal medføre fleire tilsette.
Kommunestyret oppfordrar rådmannen til å hente kunnskap og inspirasjon frå «Familiepartner», ei 
løysing utvikla av SOS-barnebyer. Kommunestyret oppfordrar rådmannen til også å hente kunnskap 
og inspirasjon frå ReHabiliteringsklinikken v/Helse Bergen.
Rådmannen leverer sak til kommunestyret våren 2023.

Tilleggspunkt 8. Ny kunstgrasbane i Hagabotnane. Sett fram av Knut Harald Frøland, Bygdalista: 
Rådmannen får i oppgåve å undersøkje moglegheiter for etablering av ny kunstgrasbane 
m/undervarme i Hagabotnane. Rådmannen leverer sak til kommunestyret våren 2023.

Tilleggspunkt 9. Motorsportbane. Sett fram av Knut Harald Frøland, Bygdalista: 
Rådmannen får i oppgåve å undersøkje moglegheiter for å etablere motorsportbane for trial og 
enduro i Samnanger. Rådmannen leverer sak til kommunestyret i løpet av 2023.

FORM- 063/2022 Vedtak:
Framlegg frå rådmannen til budsjett og økonomiplan 2023–2026 blir lagt ut på høyring, og innkomne 
tilleggspunkt blir lagt med som protokollmerknad til høyringa.

Dokument som er vedlagt:
Vedtekne budsjettpremissar for 2023- 2026
Statsbudsjettet 2023 - kommuneopplegget
Brev frå Statsforvaltaren i Vestland Økonomiplan 2022- 2025
Plan prosjekt framtidig behov - tenestestruktrur og lokasjonar
Program handlefridom - gjennomgang av drifta
Vedtekter innovasjons- og utviklingsfond - framlegg

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Rådmannen sitt framlegg til budsjett for 2023-2025 i Framsikt vert lagt ut på høyring. Høyringsfrist 
vert sett til 24. november. Link til budsjettframlegget: Økonomiplan 2023- 2026 Samnanger 
(framsikt.net)

1. Rådmannen sitt framlegg til budsjett 2023 og økonomiplan 2023- 2026 vert vedteke slik det 

https://pub.framsikt.net/2023/samnanger/bm-2023-%C3%B8konomiplan_2023-_2026_samnanger/
https://pub.framsikt.net/2023/samnanger/bm-2023-%C3%B8konomiplan_2023-_2026_samnanger/


ligg føre

2. Budsjettert låneopptak i 2023 med bakgrunn i investeringsbudsjettet er på samla 26,66 
mill. kr. Av dette skal det takast opp eit lån på 5,5 mill. kr innan sjølvkost som skal gå til VA 
infrastruktur (4 mill. kr) og Reservevassforsyning (1,5 mill. kr). 

Dette i samsvar med kommunelova § 14-15 fyrste ledd.

3. Økonomiplan for 2023-2026 og årsbudsjett for 2023 vert lik oppstillingane i  
bevilgningsoversikt drift §5-4, bevilgningsoversikt investering §5-5, økonomisk oversikt drift 
§5-6 og oversikt gjeld og andre vesentlege langsiktige forpliktingar §5-7.  

4. Årsbudsjettet for 2023 vert vedteke på sum netto driftsrammer for sektorane, rådmann, 
fellesinntekter og felleskostnadar.

5. Rådmannen vert gjeven fylgjande fullmakter innanfor budsjettet sine rammer (jf. samsvar

Økonomireglement og kommunen sitt finansreglement):
· Justere budsjetta som følgje av sentrale og lokale lønsoppgjer
· Budsjettreguleringar innanfor sektorane sine rammer
· Gjennomføre låneopptak; nye lån og refinansieringar
· Utføre budsjettreguleringar av teknisk karakter innanfor drift og investering

6. Kontrollutvalet vert gjeve ei ramme på 848 100 kr.

7. Barnevernsutvalet sitt budsjett vert vidareført, oppjustert til 2023- tal.

8. Det vert starta eit arbeid med heilskapleg plan for framtidige behov.

9. Program for handlefridom skal gjennomførast i planperioden 2023- 2026.

10. Det vert oppretta eit kommunalt innovasjons- og utviklingsfond med eigne vedtekter. 
Fullmakt og delegering vert ført inn i kommunen sitt delegeringsreglement.

11. Det vert gjeve ei fullmakt frå politisk nivå til rådmann i høve til å framforhandle avtalar som 
kan avslutte pågåande rettssaker innanfor barnevernsområdet. Dette innanfor dei 
økonomiske rammene for budsjett 2023.

12. Tilskot til Samnanger kyrkjestyre vert lagt fram i eiga sak



13. Betalingssatsar – gebyr avgifter 2023 vert lagt fram i eiga sak

14. Det vert skrive ut eigedomsskatt på faste eigedomar i kommunen i 2023. Den generelle 
skattesatsen som skal gjelda for dei skattepliktige eigedomane vert sett til 7 ‰. Satsane er  
differensiert ved at den satsen som skal gjelda for bustader og fritidseigedomar vert sett til 
1,4 ‰. Satsen for bustadar og fritidseigedomar vert med det halvert.

For bustaddelen av eigedomen (gjeld og fritidseigedom) vert det gitt eit botnfrådrag på 
kr 30 000 av takstverdi. Botnfrådraget vert gitt for alle sjølvstendige bustaddelar. 
Botnfrådrag vert ikkje gitt når eigedomen vert nytta til næringsverksemd.

Det vert skrive ut eigedomsskatt på det særskilte skattegrunnlaget som vert redusert 
med 5/7 delar i 2023. Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget skal være 7 
promille.

I medhald av eigedomsskattelova vert det gjeve fritak til stiftingar eller institusjonar som 
har som formål å gagna kommunen, fylket eller staten. Unnateke er kommersielle 
stiftingar/ institusjonar. Fritaket vil gjelda forsamlingshus, bedehus, turisthytter og 
liknande. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad.

I medhald av eigedomsskattelova vert det gjeve fritak for bygningar som har historisk 
verdi med 100 prosent. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad. Det er eit krav at 
bygget har bevart sin opphavlege arkitektoniske stil og at det ikkje vert brukt til 
forretningsverksemd.

I medhald av eigedomsskattelova vert det gjeve fritak for nybygde bustadeigedomar 
(gjeld ikkje fritidseigedomar) i 2 år, eller til kommunestyret endrar eller opphevar 
fritaket. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak.

Kommunestyret har vedtatt å bruka formuesgrunnlag frå skatteetaten for utskriving av 
eigedomsskatt på bustadhus. Bustadhus og hytter utan formuesgrunnlag vert takserte. 
Det same gjeld næringsverksemd, tomtar mm. Ved taksering og utskriving av 
eigedomsskatt nyttar kommunen dei til ei kvar tid gjeldande skattevedtekter.

Dokument som er vedlagt:
Vedtekne budsjettpremissar for 2023- 2026
Statsbudsjettet 2023 - kommuneopplegget
Brev frå Statsforvaltaren i Vestland Økonomiplan 2022- 2025
Plan prosjekt framtidig behov - tenestestruktrur og lokasjonar
Program handlefridom - gjennomgang av drifta
Vedtekter innovasjons- og utviklingsfond - framlegg

Dokument som ikkje er vedlagt:
Økonomireglement
Finansreglement

Kva saka gjeld:

Økonomiplan for perioden 2023- 2026 og årsbudsjett for 2023 for Samnanger kommune. 
Rådmannen sitt framlegg i Framsikt følgjer saka.  



Det går fram av § 14-2 i kommunelova at kommunestyret skal vedta økonomiplanen og 
årsbudsjettet. Det går vidare fram av kommunelova (§ 14-3) at økonomiplanen og årsbudsjettet skal 
vedtakast før årsskiftet. Økonomiplanperioden er fire år. 

Formannskapet skal etter kommunelova § 14-3 gje innstilling til kommunestyret til vedtak om 
økonomiplan og årsbudsjett. 

Kapittel 14 i kommunelova gir også reglar om innhald og inndeling av økonomiplanen og 
årsbudsjettet. 

Eigedomsskatt

I medhald av eigedomsskattelova vert det skrive ut eigedomsskatt på faste eigedomar i heile 
kommunen. Den generelle skattesatsen som skal gjelda for dei skattepliktige eigedomane vert sett til 
7 ‰. Satsane vert differensiert ved at den satsen som skal gjelda for bustader og fritidseigedomar 
vert sett til 1,4 ‰. Satsen for bustadar og fritidseigedomar vert med det halvert.

For bustaddelen av eigedomen (gjeld og fritidseigedom) vert det gitt eit botnfrådrag på kr 30 000 av 
takstverdi. Botnfrådraget vert gitt for alle sjølvstendige bustaddelar. Botnfrådrag vert ikkje gitt når 
eigedomen vert nytta til næringsverksemd.

Det vert skrive ut eigedomsskatt på det særskilte skattegrunnlaget som vert redusert med 5/7 delar i 
2023. Skattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget skal være 7 promille.

I medhald av eigedomsskattelova vert det gjeve fritak til stiftingar eller institusjonar som har som 
formål å gagna kommunen, fylket eller staten. Unnateke er kommersielle stiftingar/ institusjonar. 
Fritaket vil gjelda forsamlingshus, bedehus, turisthytter og liknande. Fritak kan og vurderast på 
grunnlag av søknad.

I medhald av eigedomsskattelova vert det gjeve fritak for bygningar som har historisk verdi med 100 
prosent. Fritak kan og vurderast på grunnlag av søknad. Det er eit krav at bygget har bevart sin 
opphavlege arkitektoniske stil og at det ikkje vert brukt til forretningsverksemd.

I medhald av eigedomsskattelova vert det gjeve fritak for nybygde bustadeigedomar (gjeld ikkje 
fritidseigedomar) i 2 år, eller til kommunestyret endrar eller opphevar fritaket. Formannskapet får 
fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak.

Kommunestyret har vedtatt å bruka formuesgrunnlag frå skatteetaten for utskriving av 
eigedomsskatt på bustadhus. Bustadhus og hytter utan formuesgrunnlag vert takserte. Det same 
gjeld næringsverksemd, tomtar mm. Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt nyttar kommunen 
dei til ei kvar tid gjeldande skattevedtekter.

Eigedomsskatten skal betalast i 4. terminar.

Vurderingar og konsekvensar: 

I rådmannen sitt framlegg til budsjett vert budsjettpremissane som kommunestyret vedtok følgt opp 
og innarbeida i framlegget. Vedtekne budsjettpremissar er vedlagt saka.

Det som ligg utanom budsjettet i høve til premissvedtak i juni, og som kommunestyret må ta stilling 
til er premiss nr 12. Til budsjettmøtet i desember skulle administrasjonen utgreie kva som skal til for 
å halda kunstgrasbana open, og eventuell kostnad med å halda kunstgrasbana vinteropen vert teken 
inn i budsjett for 2023. Det som ligg som ønska tiltak er 165 000 kr til brøyteutstyr og 40 000 kr til 



årleg ekstra vedlikehald grunna brøytinga.

I tillegg har ein ikkje klart å få netto driftsresultat så høgt som nøkkeltalet skulle tilseia; 2,5 %. 
Rådmannen er likevel nøgt med å kunne budsjettere med eit nettodriftsresultat for 2023 på 2,2 %. 
Eit slikt resultat for 2023 vil vere høgare enn tilrådd nivå på 1,75 %. Budsjettert netto driftsresultat 
for åra 2024- 2026 er og på eit tilfredstillande nivå; frå 1,7 % til 3,9 %. Dette er særs viktig, då 
gjeldsgraden til kommunen vil auke monaleg; frå 90 % i 2021 til 113 % i 2026. 

Det vert elles vist til rådmannen sitt framlegg i Framsikt, og vedlegg til politisk sak for ytterlegare 
informasjon.


